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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikorra tervezi a kormány a szénalapú áramtermelés 
megszüntetését, és mikor zárja be a Mátrai Erőművet?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A lignit- és biomassza-tüzelésű Mátrai Erőmű ma a legnagyobb szén-dioxid-kibocsátó 
Magyarországon: kibocsátása 6,4 tonna CO2e. A hazai kibocsátások 14 százalékáért, a 
villamosenergia-szektor kibocsátásainak mintegy feléért felelős. Engedélyei 2025 végén járnak le, a
kormány azonban 2030-ig kalkulál az erőmű működésével, az erőmű üzemeltetési tervei 2029-ig 
szólnak. Eszerint a kormány üzemidő-hosszabbításban gondolkodik, mely további 20-25 millió 
tonna szén-dioxid-kibocsátással járna.

A Nemzeti Energia-és Klímaterv (NEKT) ráadásul nem tartalmaz konkrét célkitűzést és céldátumot 
a Mátrai Erőmű bezárására, valamint a szénalapú áramtermelés megszüntetésére. Az anyag a 2030-
ig szükséges lépések közé sorolja a hagyományos erőművi széntüzelés kivezetését és az ÜHG 
kibocsátások 7,30 millió tCO2e-re csökkentését, de konkrét célkitűzést, időpontot, illetve 
szakpolitikai lépést nem említ.

Tekintettel arra, hogy a szénerőművek a klímaváltozás kialakulásának első számú felelősei, mikorra
tervezi a kormány a szénalapú áramtermelés kivezetését? Pontosan mikorra várható a Mátrai Erőmű
bezárása, és szerepelni fog-e ez a Nemzeti Energia-és Klímatervben?

Továbbá, milyen intézkedéseket tervez a kormány a fűtési célú lakossági szénfelhasználás 
kivezetésére, ami szerepel is a NEKT-ben? Miért fogadott el tavaly egy ezzel ellentétes 
kormányhatározatot a lignitbányák (újra)nyitásáról, amelynek köszönhetően egyre több az olyan 
lignitbánya, amely jelentős mennyiségű, rossz minőségű lignitet ad el lakossági fűtési célra?



Várom válaszát!

Budapest, 2019. július 19.

Tisztelettel,

Szél Bernadett
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